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Datum Čas Název akce Popis Vstupné Místo konání
3. 3. 18:00 Litera 2022 Vyhlášení vítězů literární soutěže Pisálek, křest knih kláštereckých spisovatelů, 100 Kč Kulturní centrum

hostem bude Naďa Konvalinková a písně Edith Piaf zazpívá Marta Balejová. 
4. 3. 17:00 Mirek Javůrek - Ohře Vernisáž výstavy Mirka Javůrka s názvem Ohře - Terapie starými mistry. Zdarma Galerie Kryt
5. 3. 20:00 Ples Kabel 1 Galavečer společnosti Kabel 1. 790 Kč Kulturní centrum
6. 3. 15:00 Dětský karneval Dětský karneval s divadlem Hnedle vedle plný zábavy pro nejmenší. 70 Kč Kulturní centrum

16. 3. 14:00 Seminář – začátečníci Vzdělávací seminář Jak na tablet a chytrý telefon pro všechny aktivní seniory. Zdarma Kulturní centrum

18. 3. 18:00 Mikulášovy patálie Příběhy ze života malého Mikuláše a jeho povedených kamarádů. od 200 Kč Kulturní centrum
Děti, vezměte svoje rodiče do divadla! Pro děti od 5 let.

19. 3. 19:00 Sto zvířat Sto zvířat je česká klubová kapela hrající hudbu obvykle žánrově zařazovanou jako ska. 320 Kč Kulturní centrum
Byla založena roku 1990 v Praze na základech rock'n'rollového bandu Matěj Čech.

25. 3. 18:00 Taneční kurzy - VĚNEČEK Slavnostní zakončení tanečních kurzů 2022. Zdarma Kulturní centrum
26. 3. 19:00 Oslava Dne učitelů Galavečer při příležitosti Dne učitelů. Zdarma Kulturní centrum
29. 3. 19:00 Ivan Mládek - Banjo band Typické složení skupiny sestávající jak z hudebníků, tak i ze známých Mládkových komiků je zárukou zábavy. 380–430 Kč Kulturní centrum
30. 3. 14:00 Seminář – pokročilí Vzdělávací seminář Jak na tablet a chytrý telefon pro všechny aktivní seniory. Zdarma Kulturní centrum

Aktuální program kina Egerie sledujte na Facebooku a na webové stránce kultura.klasterec.cz.
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Vážení  Kláš-
terečtí,
druhý měsíc
se pomalu
blíží ke své-
mu konci.
Letos nás

v zimním období trápilo více
větrné počasí než sníh a led,
jichž jsme si nadmíru užili
loni. Možná jste si i někteří
všimli, že jsme v rámci zimní
údržby při námrazách
a menším spadu sněhu více
zkoušeli posyp solí. Na sil-
nicích a chodnících tak již
není nepříjemné množství
kamínků. Tato výhoda je
bohužel zaplacena vyšší
cenou posypového materiá-
lu. Po letošní zimě musíme
tento systém pořádně
vyhodnotit, ale z vašich
kladných ohlasů tuto zkouš-
ku zatím vnímám pozitivně.
Protože se blíží také začátek
stavební sezony, probíhají
již v těchto dnech veřejné
soutěže na zhotovitele zej-
ména rekonstrukcí ulic
a chodníků. Rekonstrukce
povrchů v ulici 17. listopadu
započne hned, jak to počasí
dovolí, následovat budou
avizované komplexní revi-
talizace ulic Pod Stadionem
či Husova. Požadované
opravy páteřní komunikace
v Rašovicích či výstavby
druhé části chodníku do Úto-
čiště budou následovat.
Druhý měsíc již běží provoz
nového kulturního centra.
Poprvé zde také zasedli na
své jednání zastupitelé. Pro-
gram je velmi nabitý, takže
věřím, že si každý z vás
vybere z žánru, kterému
fandí. Těším se na setkání
s vámi třeba při dobré muzi-
ce nebo na divadelním před-
stavení.
Osmý březen patří svátku
žen. Přeji všem ženám mno-
ho štěstí, pevné zdraví
a také trpělivost s námi chla-
py. Přiznávám, že to s námi
někdy není jednoduché, ale
třeba by to bez nás jedno-
dušší nebylo. 

Štefan Drozd, 
starosta města ■

SLOUPEK STAROSTY

4 investice
Jaké největší investice nás letos

čekají
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Čím je zajímavý čínský strom

v našem parku?

6 aktuálně
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Klášterecká Madona
(Uzdravitelka)

8 rozhovor s...
Zdeňkou Nyklíčkovou

10 kultura
Pro letošní rok chystá kulturní

centrum pestrou paletu akcí

11 kultura
V galerii Kryt bude vystavovat

Miroslav Javůrek

12 z našich škol
Přijímací zkoušky na střední
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13 pro rodinu
Přinášíme první výsledky ze
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cestoval do Egypta

15 náš tip
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16 pomáháme
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Olympijské dojmy Michaela
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Radost z pohybu a ze sněhu na

lyžařských výcvicích

20 křížovka

Diváci zaplněného sálu se skvěle pobavili 7. února při zhlédnutí
francouzské komedie Začínáme končit z repertoáru Divadla Kalich,
ve které hlavní role ztvárnili Bára Hrzánová a Radek Holub. Od
otev ření kulturního centra to bylo vůbec první odehrané divadelní
představení.
„Název představení je pro současnou dobu velmi výstižný. Je
možné si pod ním představit i to, že začínáme končit s covidem
a teď už se můžeme jen těšit na další divadelní představení a os-
tatní akce pořádané v kulturním centru,“ poznamenal po předsta-
vení při svém poděkování hercům za jejich úžasné výkony vedoucí
kulturního centra Tomáš Barták. Ten na jeviště pozval i přítomnou
režisérku Lídu Engelovou, která s naším kulturním centrem plánuje
dlouhodobou spolupráci. Pozvání přijala i známá herečka Lilian
Malkina, která při závěrečné děkovačce klášterecké jeviště sym-
bolicky pokřtila.

Začínáme končit aneb divadelní jeviště ožívá



Regenerace ulice Pod
Stadionem

Na jaře zahájíme regeneraci
lokality ulic Pod Stadionem

a Královéhradecké. V první
etapě se město zaměří na
kompletní rekonstrukci ulice
Pod Stadionem, což znamená
nové komunikace, chodníky,
parkovací místa podél komu-
nikace, veřejné osvětlení či
kontejnerová stání. Stávající
kapacita parkovacích míst
bude zatím navýšena o 26 %
ze 70 na 94. Jedno parkoviště
s 30 místy mezi domy na úkor
zeleně místní obyvatelé neod-
souhlasili, druhé pak vznikne
ve 4. etapě. Do konce února
je vyhlášené výběrové řízení
na dodavatele zakázky. Cel-
kové náklady by se měly
pohybovat okolo 26,5 milio-
nů Kč včetně DPH. Na tuto
zakázku budeme žádat
o dotaci u Státního fondu pod-
pory investic a Integrovaného
regionálního operačního pro-
gramu Ministerstva pro místní

rozvoj ČR. Regeneraci této
lokality uskutečníme bez ohle-
du na získání dotace, práce
proběhnou od jara do podzimu
letošního roku. Projekt jsme

rozdělili do několika etap,
v příštím roce se kompletně
zregeneruje Královéhradecká
ulice, pak přijde řada na okolí
tržnice a bývalé Jednoty, na
závěr vznikne parkoviště mezi
dvěma panelovými domy
v ulici Pod Stadionem.

Regenerace Husovy
ulice

Na jaře začne město rovněž
s regenerací lokality „za závo-
rami“, v 1. etapě se zaměříme
na Husovu ulici, v další etapě
plánujeme opravu ulice Bože-
ny Němcové. Dotčené ulice se
dočkají nových povrchů
komunikací, chodníků, veřej-
ného osvětlení, přechodů,
kontejnerových stání a o 50 %
se zvýší kapacita parkovacích
míst. Do konce února je vyhlá-
šené výběrové řízení na doda-

vatele zakázky. Celkové
náklady 1. etapy se pohybují
okolo 10,8 milionů Kč včetně
DPH.

Novostavba
fotbalového hřiště
s umělým povrchem

Na ploše mezi stadionem
a ZŠ Krátká začne výstavba
nového fotbalového hřiště
s umělým povrchem. Na tento
projekt žádal o dotaci Fotba-
lový klub Klášterec nad Ohří
u Národní sportovní agentury.
Město s fotbalovým klubem
uzavřelo smlouvu o spolufi-
nancování, klub žádá o dotaci,
která bude ve výši 70 % cel-
kových uznatelných nákladů,
město zajistí financování zby-
lých 30 % nákladů. Celková
cena je cca 24 milionů Kč včet-
ně DPH, hřiště se vybuduje
pouze v případě získání dota-
ce.

Zázemí pro
sportovce –
rekonstrukce
a dostavba objektu
tribuny na stadionu

Před několika lety byla snaha
o postavení tribuny u atletic-
kého oválu/fotbalového hřiště
v areálu stadionu, kde však
vzniklo jakési torzo tribuny,
které zde zůstalo dodnes.
Město má již k dispozici pro-
jekt na dostavbu zázemí pro
sportovce, vznikne nové patro
stávající tribuny s prostory pro

místní sportovní kluby, jehož
součástí bude i tribuna pro
diváky. Město zázemí pro
sportovce vybuduje za před-
pokladu získání dotace od
Národní sportovní agentury ve
výši 70 % z celkových uzna-
telných nákladů, jejichž odhad
činí 60 milionů Kč včetně DPH.

Menší projekty:

Rekonstrukce komunikací
v Rašovicích (náves) –
4,5 mil. Kč vč. DPH – jedna
z nejžádanějších investic oby-
vatel přilehlé obce Rašovice,
obnova komunikace od rašo-
vické lávky přes řeku Ohři
a přes náves k hlavní komu-
nikaci. 
Obnova povrchu komuni-
kace ulic 17. listopadu
a Lidická – 3,4 mil. Kč vč.
DPH – než dojde v budoucnu
ke kompletní regeneraci síd-
liště kolem páteřní ulice
17. listopadu, bylo nutné přis-
toupit k obnově povrchu
komunikace, která se každo-
ročně „záplatuje“.
Novostavba chodníku od
aquaparku do Útočiště –
3,2 mil. Kč vč. DPH –
v minulých letech byl vybudo-
ván chodník z Petlérské ulice
do Útočiště (ke kapličce), jeli-
kož zde lidé chodili po vozov-
ce. Město má nyní po dořešení
majetkových vztahů v plánu
vybudovat i chodník podél
vozovky vedoucí z Dlouhé uli-
ce od aquaparku do Útočiště
k autobusové zastávce.
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Regenerace ulic Pod Stadionem a Královéhradecká

V lokalitě přibyde řada parkovacích míst

První etapa se týká regenerace Husovy ulice, druhá ulice
Boženy Němcové

Zaostřeno na letošní největší investice
V únorovém čísle Kláštereckých novin přinášíme přehled nejvýznamnějších investičních akcí, které město
zrealizuje v letošním roce. Díky dlouhodobé spolupráci se správci inženýrských sítí se daří koordinovat plánování
investic a oprav ve městě. Kompletní rekonstrukce se tak letos dočká ulice Pod Stadionem, kde síťaři opravili
rozvody plynu a vodovodu, a Husova ulice, kde došlo k rekonstrukci vodovodu a kanalizace. 
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Na území bývalé barokní
zahrady roste výjimečná krá-
lovská dřevina, známá též
pod názvem čínský císařský
strom. Je to rychle rostoucí
rozložitý strom s velkými

světle zelenými listy, na
povrchu jemně plstnatým
kožíškem. Dřevina je to citli-
vá, velmi často při pozdních
mrazících květy i listy omrza-
jí. Byla pojmenována na

počest dcery ruského cara
Pavla l., princezny Anny Pav-
lovny, pozdější holandské
královny. Roste velice hojně
v Japonsku, ačkoliv pochází
z Číny. Má krásné bílé květy

s modrým nádechem. Plody
jsou špičaté tobolky, které
ukrývají až 1 200 okřídlených
semen. V parku rostou dva
stromy. Jejich stáří je 20–30
let. Nejdou přehlédnout
v kteroukoliv roční dobu.
Najdete je? Tento strom se
nazývá paulovnie plstnatá
(Paulownia tamentosa).
A ještě jedna zajímavost na
závěr. V Číně je starým zvy-
kem zasadit císařský strom při
narození děvčátka. Rychle
rostoucí strom roste spolu s ní,
a když je pak děvče zralé ke
vdavkám, strom se porazí
a vyrobí se z něj předměty do
její výbavy. 

František Kroupa
průvodce zámeckým 

parkem ■

V parku najdete i čínský císařský strom

Rozmístění velkokapacitních kontejnerů ve městě a okolních obcích v letošním roce
ulice březen červen říjen

datum den čas datum den čas datum den čas
Švermova u č.p. 253 04.03. pátek 15–18 – – – 01.10. sobota 10–13 
Karlovarská – Vítězná 04.03. pátek 15–18 03.06. pátek 15–18 01.10. sobota 10–13 
Rašovice u č.p. 42 04.03. pátek 15–18 – – – 01.10. sobota 10–13 
Lestkov – náves 05.03. sobota 10–13 – – – 07.10. pátek 15–18
Ciboušov – náves 05.03. sobota 10–13 – – – 07.10. pátek 15–18
Útočiště – u autobusové zastávky 05.03. sobota 10–13 03.06. pátek 15–18 07.10. pátek 15–18
Větrná u č.p. 607 11.03. pátek 15–18 – – – 08.10. sobota 10–13 
Klášterecká Jeseň – 1. náves 11.03. pátek 15–18 03.06. pátek 15–18 08.10. sobota 10–13 
Hradiště – proti autobus. zastávce 11.03. pátek 15–18 – – – 08.10. sobota 10–13 
Václava Řezáče 393 – u kontejnerů 12.03. sobota 10–13 – – – 14.10. pátek 15–18
Ciboušovskáu č.p. 347 12.03. sobota 10–13 – – – 14.10. pátek 15–18
Sportovní – u vjezdu do Ječné 12.03. sobota 10–13 – – – – – –
Královéhradecká u č.p. 419 18.03. pátek 15–18 – – – 14.10. pátek 15–18
V Zátiší u č.p. 633 18.03. pátek 15–18 04.06. sobota 10–13 15.10. sobota 10–13 
Panorama 18.03. pátek 15–18 04.06. sobota 10–13 15.10. sobota 10–13 
Jana Ámose Komenského 19.03. sobota 10–13 – – – 15.10. sobota 10–13 
Tyršova u č.p. 153 19.03. sobota 10–13 04.06. sobota 10–13 21.10. pátek 15–18
17. listopadu x Lidická 19.03. sobota 10–13 – – – 21.10. pátek 15–18
Žižkova x Rokycanova 26.03. sobota 10–13 10.06. pátek 15–18 21.10. pátek 15–18
Dlouhá u č.p. 539 26.03. sobota 10–13 10.06. pátek 15–18 – – –
Přívozní u č.p. 9 26.03. sobota 10–13 – – – – – –
Kpt. Jaroše – u Kamenky – – – 10.06. pátek 15–18 – – –
Rašovice – náves – – – 11.06. sobota 10–13 – – –
Chomutovská u č.p. 246 – – – 11.06. sobota 10–13 – – –
Suchý Důl – u kostela – – – 11.06. sobota 10–13 – – –
Cihlářská u kontejnerového stání – – – 18.06. sobota 10–13 – – –
Zatopená – chatová oblast u č.ev. 35 – – – 18.06. sobota 10–13 – – –
Rašovice – chatová oblast u č.ev. 3 – – – 18.06. sobota 10–13 – – –
Mariánské údolí – u býv. restaurace – – – 25.06. sobota 10–13 – – –
OSADA Lesní – chataři – – – 25.06. sobota 10–13 – – –
Ohřecká louka – u statku – – – 25.06. sobota 10–13 – – –

Do kontejneru lze ukládat pouze objemný kusový odpad z domácností (např. nábytek, koberce, lina apod.), v žádném případě
se v něm nesmí ukládat nebezpečný odpad ani nádoby tímto odpadem znečištěné (barvy, laky, rozpouštědla
apod.) ani stavební odpady (cihly, beton, střešní krytina apod.). Přesné rozmístění kontejnerů lze nalézt na mapovém
portálu města Klášterce nad Ohří https://gis.klasterec.cz/ v sekci Odpady. Pokud bude velkokapacitní kontejner naplněn před
vypršením určeného času stání, bude z daného stanoviště odvezen bez opětovného přistavení. Dotazy zodpoví Libor Kocáb –
tel.: 474 359 680, e-mail: kocab@muklasterec.cz.

✄



Kam s ním?
Nerudovská
otázka je stále
aktuální
K otázce kam se
starým slamní-

kem se hlavní hrdina fejetonu
Jana Nerudy stavěl velmi
odpovědně. Bohužel ne všich-
ni si lámou hlavu s tím, kam
odložit komunální odpad
a nepotřebné věci. Po svém
řešil vyhazování odpadků
jeden z obyvatel města žijící
ve 3. patře domu v Králové-
hradecké ulici. Vynášet jej do
přistavených kontejnerů se
vůbec nenamáhal a svůj
odpadkový koš sypal rovnou
z okna. Městské policii se
podařilo tohoto občana iden-
tifikovat a za jeho jednání mu
vyměřit pokutu.
Městští strážníci se v poslední
době snaží dohlížet na pořá-
dek ve městě zejména v pro-
storách za panelákovými
domy v odpoledních a podve-
černích hodinách, kdy mají
někteří pod rouškou šera ten-
denci porušovat pravidla ven-
čení psů. Nechávají své psí
miláčky běhat navolno
a zanedbávají úklid jejich
exkrementů. Dalším častým
nešvarem bývá shlukování
mladistvých, kteří při společné
konzumaci alkoholických
nápojů dělají hluk a obtěžují
tak okolí.
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V rámci rozvolňování opatření
souvisejících s koronavirovou
pandemií se senioři mohou
opět těšit z narozeninových
oslav, které pro ně domov
organizuje. Jak se jim vyvedlo
jedno z posledních oslavování

životního jubilea, můžete
vidět na připojených fotogra-
fiích.

Jana Šupová
Městský ústav sociálních

služeb ■

Domov pro seniory obnovil tradiční oslavy narozenin

Průběžně nás informuje
deník městské policie…

Nominační list na Cenu města Klášterce nad Ohří 2022

Cena města Klášterce nad Ohří je udělována jednotlivcům
nebo kolektivům za přínos k rozvoji města nebo za jeho repre-
zentaci. Cenu může dotyčný získat také za příkladné jednání
v krizových situacích, např. za záchranu lidského života.

Navrhovatel:
Jméno a příjmení/Název společnosti:

Datum narození/IČO:

Trvalé bydliště/Sídlo:

Já, výše jmenovaný, navrhuji, aby Cenu města Klášterce
nad Ohří v roce 2022 získal/a:

Nominovaný:
Jméno a příjmení:

Odůvodnění:

V Klášterci nad Ohří dne: Podpis navrhovatele:

Čitelně vyplněný a podepsaný nominační list je třeba odevzdat
do 31. března 2022 na odboru komunikace a cestovního
ruchu městského úřadu. Můžete ho ofotit a poslat jako přílohu
na e-mail: oko@muklasterec.cz nebo doručit klasicky poštou
na adresu:
Odbor komunikace a cestovního ruchu, Městský úřad Kláš-
terec nad Ohří, nám. Dr. E. Beneše 85, 431 51 Klášterec
nad Ohří.
Nominační list lze také odevzdat osobně v kanceláři odboru komu-
nikace a cestovního ruchu sídlící v infocentru pod radnicí.

✂

✂
✂

✂
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Soška Klášterecké Madony
s Ježíškem stojí na torzu ori-
ginálního Mariánského sloupu.
Zajímavostí je, že plastika
opustila svoje místo v kapli
a byla vystavena v pražské
Galerii 9 během srpna a září
loňského roku na výstavě
Spolku sochařů České repu-
bliky. V pozadí za soškou se
nachází triptych s vitráže-
mi od světoznámých vitrá-
žistů manželů Kantových
z Lubence (SKLOART). Na
obrazech vitráží ve stylu dada-
surrealismu jsou hlavními
postavami Ježíš Kristus a sv.
Patrik držící symbolickou sva-
tou trojici ve tvaru trojlístku,
plastiky od Karla Melouna
nacházející se na území Kláš-
terce nad Ohří a historická
místa skutečná i smyšlená. Na
vitrážích lze nalézt i členy jeho
rodiny. Ve zlacených kazetách
triptychu jsou pod vitrážemi
vsazeny 2 kusy velkých leště-
ných drahých kamenů, jaspisů
prorostlých ametysty a kře-
menem, pod kterými jsou
umístěny kované držáky svící
dle originálních gotických
prvků z kaple sv. Kříže z Karl -
štejna.

Výrobu dřevěných gotizujících
rámů triptychu pro vitráže
a osazení leštěných drahoka-
mů provedla truhlárna Karla
Vodrážky ze Špičáku
u Kadaně. Osazení tripty-
chu do kaple a práce s tím
spojené prováděli NEDĚL-
NÍCI č. 1, 4, 6. Nedělníci
jsou recesistický spolek
debatujících intelektuálů.
Do dnešního dne čítá sedm

stálých členů. Spolek byl zalo-
žen v roce 1988 ve starém
ateliéru Karla Melouna v Tře-
bízského ulici čp. 198. Od té
doby se pravidelně schází kaž-
dou neděli v novém ateliéru.
Nedělníci jsou výsadně pán-
ský klub, stejně jako byli
Pátečníci Karla Čapka.
Karel Meloun s restaurá-
torskou rodinou otcem
Vojtěchem a synem Kar-
lem Stádníkových vyrobili
společně kopii výseče dle
originálu stěny kaple
sv. Kříže z Karlštejna. Stád-
níkovými vytvořenou část zla-
cené stěny s polodrahokamy
doplnil pan Meloun kovanými
prvky dle originálu.
Ve východní části naší popiso-
vané kaple je v nice zavěšen
kříž vyrobený z torza kovové-
ho zábradlí od moře v Benát-
kách, kde v roce 1992 za
podpory Evropské unie
a UNESCO studoval Karel
Meloun v Centro Europeo
restaurátorskou školu. Na
kříži je vymodelován Ježíš
Kristus z antikora, který se stal
předlohou k vytvoření dvou
bronzových odlitků. Jeden
z nich je pozlacen a umístěn
na kříži pískovcové barokní
konzervované sošky sv. Jana
Nepomuckého v levé nice na
fasádě domu sv. Josefa čp. 68.
V pravé je také nově konzer-
vovaná barokní soška sv. Flo-
riana osazena měděným
pozlaceným hrotem praporce.
Nad vstupem do domu sv.
Josefa se nachází terakotový
reliéf s motivem sv. Josefa
s Ježíškem, patronem sirotků,
s pozlacenými atributy ve stylu
secese, který byl pravděpo-
dobně na dům osazen při vzni-
ku školky a sirotčince založe-
nými hraběnkou Thun-Salm.
A tím jsme se dostali k exte-
riéru jižní části kaple a tudíž
k osazení kovového umělecky
ztvárněného oltáře s pozlace-
nými uměleckokovářskými
prvky. Na spodní části oltáře,
která slouží jako svícen a na
korunkách stylizovaných pos-
tav Panenky Marie a Ježíška
jsou tato místa osazena dra-
hými kameny, jaspisy a ame-
tysty prorostlé křemenem.
Drahokamy jsou ze stejné-
ho naleziště u Ciboušova,
kde nechal Karel IV. těžit
polodrahokamy pro výzdo-

bu stěn kaple sv. Kříže na
Karlštejně a kaple v chrá-
mu sv. Víta v Praze. Pro zají-
mavost, podle Písma svatého
představovaly tyto drahoka-
my základní kameny k hrad-
bám nebeského Jeruzaléma,
jak je zapsáno v Apokalypse
(Zj 21, 19-20).
Venkovní oltář je koncipován
tak, že skrze vytvořené pos-
tavy Panenky Marie a Ježíška
v modré kované lince, osaze-
né zlacenými ozdobnými nýty,
vidíme interiér kaple se soš-
kou Klášterecké Madony
s Ježíškem, které je kaple
zasvěcena. Oltář s průhle-
dem do kaple je zpřístup-
něn s možností zapálení
svíce 24 hodin denně pro
všechny obyvatele dobré
vůle naší planety.
Profesionálně, esteticky a mo-
derně provedené umělecko-
kovářské práce na oltáři, včet-
ně osazení drahých kamenů,
realizoval Ateliér Miloslava

Voříška z Černýše. Tento
kovář  je asistentem
a žákem Karla Melouna.
Zlacení mandorly provedla
24karátovým lístkovým zla-
tem na mixtionový do žluta
přibarvený podklad Nikol
Beranová.
Dobovým archivním zázna-
mům o kapli a poznatkům
o možnosti, že kaple pochází
již z doby osídlení města
postoloprtskými benediktiny,
se budeme věnovat ještě
v březnových novinách.

O obnově historické kaple Karlem Melounem – 1. část
V roce 2019 vytvořil sochař Karel Meloun svojí dceři
Nikol sošku Panenky Marie s Ježíškem, a to z kamene
"buližníku" nalezeného v řece Ohři (keltsky Agara)
v Klášterci nad Ohří. Soška je osazena originálními
renesančními, stříbrnými, pozlacenými, restaurova-
nými korunkami, doplněnými 19 kusy leštěných dra-
hokamů jaspisů a ametystů prorostlých křemenem
z naleziště Ciboušov.

Dům sv. Josefa na náměstí s venkovním oltářem

Stejné drahokamy nechal
těžit Karel IV.

Autorem obnovené historic-
ké kaple je Karel Meloun
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CO BUDEME DĚLAT?! A pravda
je, že divák nic nepoznal.

Nápověda už není?
Už dlouho ne. Člověk se z toho
musí vylhat. Navíc členové
spolku stárnou, nápovědu už
pak slyší jen diváci a to je ako-
rát ostuda.

Máš nějaký herecký vzor?
Ne.

Kdy a kde se nejčastěji učíš
texty divadelních rolí?
V podstatě při zkouškách.
Když se učím doma v kuchyni,
tak to umím, ale jak mám pak
spojit text s pohybem a cho-
váním postavy, tak jsem
v háji. Pro mě je tedy lepší se
scénář učit přímo při zkouš-
kách. 

Jak často a kde zkoušíte?
Zkoušky máme dvakrát týdně,
někdy zkoušíme i o víkendu.
Teď jsme ještě ve staré zku-
šebně u Weberova domu, ale
budeme se stěhovat do kul-
turního centra. Soubory, které
k nám jezdí na divadelní pře-
hlídky, nám nesmírně závidí,
že máme své vlastní prostory,
zkušebnu s postavenou scé-
nou, kterou nemusíme po
zkouškách uklízet. To nás čeká
i v kulturním centru a velmi si
toho považujeme. Zkoušet
budeme naproti malému sálu,
budeme mít pronajaté i pro-
story na všechny ty naše krá-
my. A že jich za těch více než
padesát let máme! 

Co považuješ za svůj nej-
větší úspěch ve své herec-
ké kariéře?
Asi že mě divadlo pořád baví,
že si mě ten koníček dobře

bylo jedno z nejlepších roz-
hodnutí za poslední roky.
Všichni můžou mít sentimen-
tální vzpomínky na bývalý kul-
turní dům, ale zázemí už vypa-
dalo strašidelně. Pro mě je
důležité třeba i taková samoz-
řejmost, že je tam dostatek
záchodů. Ve starém kulturáku
už byly záchody fakt nedůs-
tojné a některé i nefunkční.
Také je tam nyní báječná akus-
tika a prkna na jevišti nevržou.
V šatnách není ani zima, ani
vedro. Upravený malý sál pro
komorní akce. Že je bezbarié-
rový, konečně! A vůbec, když
člověk přijde do sálu, tak vejde
do sálu 21. století. Moc se mi
tam líbí. A taky jsem přesvěd-
čená, že Tomáš Barták je jako
vedoucí kulturního centra
vynikající volba a doufám, že
se mu, a tím i kulturnímu cen-
tru, bude dařit.

Jak se cítíš před zvednutím
opony? Míváš trému?
Mívám obrovskou trému, a čím
jsem starší, tím je to horší.
Dřív jsem chodila jen na

záchod, teď už je mi těsně
před představením i vyloženě
špatně. To si pak říkám, proč
vlastně dělám koníček, který
mě tak drásá, ale jak člověk
vyleze na jeviště a řekne pár
vět, tak ta tréma opadne.

Kdo tě přivedl k divadlu?
Hrála jsem už na základní ško-
le s paní učitelkou Kondráto-
vou. Ale přímo do Klasu mě
přivedla paní učitelka Macko-
vá. Po základní škole ve
14 letech jsem přišla na zkouš-
ku Klasu, kde seděl Tomáš
Barták. Paní Macková mu řek-
la, zda by se mnou mohl pro-
hodit dvě tři slova. Odvětil:
„Liduško, klidně čtyři.“ Pak mi
řekl: „Ahoj, já jsem Tomáš.“
A to bylo vše. Nic jiného mi
neřekl! Hned jsem věděla, že
se mi tam bude líbit. Jako nej-
mladší členka jsem spadla do
Kandrdasu, který se zrovna
začal formovat, a zhruba od
17 let hraji v Klasu.

Stalo se ti, že jsi na jevišti
zapomněla text?
To se mi stalo mnohokrát. Jsou
to takové ty hrůzné chvíle,
o kterých už každý někdy četl.
Ta chvíle se zdá být nekoneč-
ná, a ačkoliv mozek šrotuje,
tak v hlavě je úplné prázdno.
Vytřeštěné oči koukají, kdo by
pomohl. Ale přitom vlastně
o co jde? Je to amatérské
divadlo, nikdo u toho neumře.
Teď na premiéře Saturnina se
nám zrovna něco nepodařilo,
v zákulisí jsem zuřivě listovala
ve scénáři, co budeme dělat,

Nápovědu slyší
jen diváci a to je
akorát ostuda.

Máš za sebou dlouho
odkládanou premiéru Sa-
turnina, jak se ti hrálo?
Říkali jsme si, že nám Saturnin
přináší smůlu. Nejprve nám do
termínu premiéry vstoupila
opatření kvůli covidu, poté
otěhotněla představitelka Bar-
bory, což je tedy šťastná udá-
lost, a pak se opět odložilo hra-
ní kvůli covidu. Doufám, že
jsme prokletí únorovou pre-
miérou zlomili a bude to
úspěšná inscenace. Saturnin
je známý titul, má hodně
fanoušků, tak snad jsme to
panu Jirotkovi nezkazili. Dva
dny po premiéře jsme hráli
v Nechanicích a tam hru lidé
také dobře přijali. Je to malé
město, představení se hrálo
v neděli v pět hodin, ale lidí
bylo dost. Kdyby minimálně
tolik lidí chodilo na každé před-
stavení, bylo by to pěkné.

Co po rekonstrukci kultur-
ního centra jako účinkující
herečka nejvíce oceňuješ?
Jéé, tam je věcí! Říznout do
toho a udělat kulturní centrum

Rozhovor s… Zdeňkou Nyklíčkovou
Pro druhý letošní rozhovor jsme se rozhodli oslovit Zdeňku
Nyklíčkovou, herečku z místního divadelního souboru Klas,
která si v nedávné premiéře hry Saturnin v novém kultur-
ním centru zahrála Tetu Kateřinu. Se svým manželem a
hereckým kolegou Miroslavem Nyklíčkem má 4letého syna
Vítka. Pracuje v pedagogicko-psychologické poradně jako
speciální pedagožka. Má ráda divadlo, zvířata či sledování
detektivních seriálů. Půjde syn ve šlépějích rodičů? Jak
Zdeňka hodnotí nové kulturní centrum? Jak podle ní děti
poznamenala pandemie koronaviru a co pro vás připravuje
divadlo Klas? To vše se dozvíte níže.

Zdeňka se svým 4letým synem Vítkem

Ve hře Saturnin ztvárnila Tetu Kateřinu Foto: DS Klas
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né. Co se týče moderních tech-
nologií, ty ubírají čas hlavně
některým rodičům. 

Odráží se na dětech 2 roky
trvající pandemie a s ní
spojená distanční výuka?
Distanční výuka se na dětech
hodně odrazila, opravdu rapid-
ně u dětí přibývají úzkostné
poruchy, depresivní stavy
a sociální fobie. Hodně to také
odnesli současní druháci a tře-
ťáci, důležitá školní období
měli v distančním režimu
a myslím si, že některé děti
základní dovednosti z první
a druhé třídy budou jen velmi
těžce dohánět.

Jak v poradně probíhá prá-
ce s dítětem?
Nejtypičtější příklad je ten, že
má žák nějakou obtíž ve škole,
rodiče se k nám objednají a my
se snažíme zjistit, v čem je
zakopaný pes. Proběhne psy-
chologické a speciálně peda-
gogické vyšetření, zjišťujeme
silné i slabší stránky dítěte,
jeho dovednosti a schopnosti.
Zabýváme se žáky od mateř-
ské školy až po tu vysokou.
Jsou třeba žáci mimořádně
nadaní, kteří se ve škole nudí,
jsou žáci, kteří mají poruchy
učení a jsou slabší při čtení
a psaní, jsou žáci s poruchou
pozornosti nebo žáci, kteří
mají snížené rozumové schop-
nosti. Všichni tito žáci potře-
bují ve škole podporu.

Jaký názor máš na indivi-
duální přístup k mimořád-
ně nadaným žákům ve ško-
le, kdy jsou rozdělováni na
některé předměty do sku-
pin?
Určitě to může dětem prospět.
Organizace takové výuky se
však musí dobře uchopit, aby to
nebylo vnímáno jako nějaká
výsada, a aby se ostatní žáci
necítili tak, že jsou horší. Vůbec
nejlepší by bylo, kdyby se změ-
nil celý systém našeho školství.
Nadává se na inkluzi, ale je to
hlavně proto, že české školství
na ni stále není připraveno. Kdy-
by bylo ve třídě dvanáct žáků,
učitel a asistent, byl by větší
prostor věnovat se plnohodnot-
ně všem. Každý žák si totiž
zaslouží individuální přístup.
Když je ale ve třídě 29 dětí, tak
prostě ani při nejlepší vůli nejde
zařídit, aby každé dítě dostalo
přesně to, co potřebuje.

vybral. A také když jsou diváci
spokojení. 

Herectvím ses dříve chtěla
živit a zkoušela ses dostat
i na DAMU. Nemrzí tě zpět-
ně, že to nedopadlo?
Nemrzí mě to vůbec. Určitě je
to tak, jak to má být. Mám nej-
lepší práci na světě a báječný
koníček, takže jsem spokoje-
ná. Zrovna včera jsme se bavili
o nějakém obyčejném filmu,
kde byly dost odvážné erotické
scény a těch bych jako hereč-
ka vůbec nebyla schopná. 

Co tě baví na tvé práci
v pedagogicko-psycholo-
gické poradně?
Že je různorodá. Člověk se
tam setkává s různými přípa-
dy, děti jsou pokaždé jiné,
rodiče jsou jiní. Pracujeme
i s pedagogy, ti jsou také různí,
každá škola je jiná. Není to
stereotypní práce, neustále se
musíme vzdělávat, pracovat
na sobě, nemůžeme ustrnout.
Když něco dobře nastavíme
a vidíme pozitivní výsledky, to
je taky dobrý motor. Navíc, ač
jsme v práci samé ženské,
máme dobrý kolektiv a to je
taky moc fajn.

Máš s dětmi cca 20letou
praxi. Jak bys porovnala
děti tenkrát a nyní?
To se nedá porovnávat. Už
Sokrates říkal, že jsou děti
zhýralé, nemají úctu ke stáří,
odmlouvají rodičům a tyrani-
zují své učitele. Je to vlastně
přes dva tisíce let pořád stej-

PĚT OTÁZEK PRO KAŽDÉHO

Jaké je tvé nejoblíbenější jídlo?
Řízek. A k tomu ještě dva řízky.

Jaká je tvá oblíbená barva?
Modrá. Ale řekla jsem to asi jen proto, že mám teď na
sobě modrou mikinu.

Kde nejdál ve světě jsi byla?
Moc daleko ne, v Belgii.

Jaké máš koníčky?
Divadlo. Vysedávání s divadelníky. A také mám ráda
seriály, nejraději ty, kde lítají ruce a nohy, detektivní
minisérie. 

Co ti dalo a vzalo divadlo?
Přemýšlím, co mi vzalo, ale asi nic. Divadlo jenom dává.
Mně dalo spoustu zážitků, emocí, kamarádů, manžela,
příjemně strávený čas a setkání se zajímavými lidmi.

Tvůj tatínek je zubař, láka-
lo tě někdy stát se doktor-
kou nebo přímo zubařkou? 
To vůbec ne. Zubaře přece
nemá nikdo rád. A vůbec, já
nechápu, proč zuby bolí?
K čemu mají nervy? Z jakého
důvodu je to jako dobré? 

Vzhledem k tomu, že jste
oba s manželem členové
Klasu, stane se jeho součás-
tí také váš 4letý syn Vítek? 
On bude muset být součástí
Klasu, protože tu máme jen
jednu hlídací babičku s dědou,
takže ho občas taháme na
zkoušky. Předvádět se ale
nechce, ve školce, když mají
karneval, tak nechce nosit
žádnou masku, ani tu, kterou
si sám vybral. Ale umí řvát jako
pavián, což se na divadle hodí.

Jak se vám daří skloubit
pracovní život s ochotnic-
kým divadlem a rodinou?
Práce se dá s divadlem sklou-
bit dobře, ale co se týče
malého dítěte, tím, jak hra-
jeme a zkoušíme oba, navíc
ve večerních hodinách, je to
náročnější. Když byl Vítek
ještě v kočárku, tak to šlo,
ale teď chodí do školky
a musí ráno vstávat, takže
v současné době jsou kvůli
Nyklíčkům divadelní zkoušky
kratší. 

Stále platí oblíbená hláška,
že na Klášterecké divadelní
žně postupují ti nejlepší
z divadelního festivalu
Jiráskův Hronov?
Na Hronov už tolik nejezdíme,
teď jezdíme hlavně na Národ-
ní přehlídku činoherního

a hudebního divadla do Voly-
ně. Tam hrají vítězové všeli-
jakých oblastních přehlídek.
Na žně se snažíme vybírat
představení napříč žánry. Ač
diváky hodně baví komedie,
chceme ukázat i něco jiného,
co se na poli amatérského
divadla odehrává.

Na co se mohou milovníci
divadla v nejbližší době
těšit?
Na duben připravujeme Kláš-
tereckou divadelní jařinu,
dvoudenní přehlídku amatér-
ských souborů. Tak snad vše
vyjde. V posledních dvou
letech jsme vymyšlené
a naplánované akce rušili, hle-
dali nové termíny a opět rušili,
což bylo náročné. V pátek
8. dubna vystoupí kladenské
divadlo V.A.D., což jsou u nás
stálí hosté. Představí se
s výbornou komedií ÚL o útra-
pách včelařského spolku. Na
jařinu jsme pozvali i pražské
divadlo Radar s muzikálem
Adéla ještě nevečeřela, ale
protože se jim nehodil náš jarní
termín, jsme s nimi domluvení,
že přijedou na podzim na žně.
Na sobotu 9. dubna tak jedná-
me s Kočovným divadlem Ad
Hoc, které rovněž klášterečtí
diváci znají. Již u nás byli s ope-
rou Zmrazovač nebo také
s komponovaným večerem
S úsměvem nepilota. Když to
vyjde, přivezou neotřesitelně
zábavný Kabaret proti nám!
Také plánujeme na jaře obno-
vit prohlídky po městě Tajem-
ství klášterecké minulosti.
Děkuji za rozhovor a přeji
mnoho spokojených diváků. 

Adéla Václavíková ■

Každý žák si
zaslouží

individuální
přístup.

Už od dětství měla Zdeňka
ráda zvířata
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Provoz kulturního centra se
rozjel naplno. Kromě toho, že
tam můžete v kterýkoliv
všední den příjemně strávit
čas nad knížkou v knihovně
nebo u kávy v kavárně,
k pokochání nad výtvarným
uměním vybízí přízemní pro-
story před malým sálem.
A jaké výstavy budete moci
letos zhlédnout?

Březen – duben – Jana
Sádriková – obrazy
Květen – Jiří Eliáš –
obrazy
Červen – Libor Jellůš –
obrazy
Září – Vladimír Pořic-
ký – obrazy
Říjen – Lucie Boháčo-
vá – obrazy, ilustrace
Listopad – Blanka Kře-
menová – obrazy

V kulturním centru se můžete
i ledacos naučit. Jste srdečně

zváni na níže připravované
kurzy:

Taneční kurzy – probí-
hají, do 25. března, od září
budou pokračovat další
Kurz salzy – od března,
8 lekcí, lekce pro dorost
a pro ženy
Jazykové kurzy – letos
nebyly otevřené kvůli
malému zájmu, v příštím
roce je znovu vypíšeme
Kurzy malování s Janou
Sádrikovou – probíhají
kurzy malování akrylem,
26. února bude Kurz malo-
vání pastelem, 26. března
workshop Akrylové tech-
niky, od 16. února každý
týden Malujeme s Janou
Sádrikovou
Kurz tvůrčího psaní
s Renatou Šindelářovou
od 10. března

Ti senioři, kteří chtějí stačit

rychlému vývoji informač-
ních technologií, se mohou
v březnu zdarma zúčastnit
seminářů zaměřených na
vzdělávání v oblasti digi-
tálních dovedností. Usku-
teční se 16. března pro
začátečníky a 30. března
pro pokročilé a mírně
pokročilé. Jsou financovány
nadací Vodafone a pomohou
seniorům ovládat osobní
počítač, tablet nebo chytrý
telefon.

Cestovatelské přednášky
jistě ocení ti, kteří se chtějí
nechat navnadit tipem na
jejich dovolenou nebo si prostě
jen chtějí rozšířit své obzory.
A kam se tedy můžete vydat?

Květuše Belanová – před-
náška o Peru
Martin Mykiska – 5 měsíců
v Himaláji aneb Ladak
očima české rodiny – bře-
zen
Manželé Vackovi – Náš
osudový Madagaskar –
6. dubna
Jakub Greschl – Cestová-
ní s handicapem aneb
Nic není nemožné – před-
náška pro střední školy
i pro veřejnost – květen

U všech plánovaných akcí
pořádaných kulturním cen-
trem může z jakéhokoliv
důvodu dojít ke změnám,
proto doporučujeme průběž-
ně sledovat webovou strán-
ku kultura.klasterec.cz
a facebookovou stránku Kul-
turní centrum Klášterec
nad Ohří.

Miluše Kalců
produkce 

kulturního centra ■

Na co se letos můžete těšit v kulturním centru

Kurz tvůrčího psaní bude
probíhat od 10. března
2022 vždy ve čtvrtek od
18 do 20 hodin. Na deseti
setkáních, jež povede zku-
šená spisovatelka Renata
Šindelářová, budete tvořit
různé druhy textů. Doporu-
čený věk od 14 let výše.
Cena kurzu je 2 000 Kč.
Platbu uhraďte hotově
v pokladně centra nebo onli-
ne prostřednictvím webu
kultura.klasterec.cz. Účast
zároveň potvrďte přímo lek-
torce na e-mailu renata.sin-
delarova@seznam.cz nebo
tel. 604 601 982.
Co získáte účastí na kur-
zu tvůrčího psaní? Rozvi-
nete svou kreativitu, fanta-

zii a slovní zásobu. Naučíte
se vnímat slova jako staveb-
ní kameny textu. Dostanete
spoustu rad, jak psát pout-
avěji. Zjistíte, jakých chyb
se máte při psaní vyvarovat.
Získáte motivaci a tak důle-
žitou zpětnou vazbu. Naučí-
te se, jak hledat námět či
jak se zbavit tvůrčího bloku.
Probereme také možnosti,
jak vaše texty dostat ke čte-
nářům.
„Svět je zázračný zdroj
mnoha zajímavých událostí,
předmětů i lidí, o kterých se
dá psát různými způsoby.
Tak si je pojďme spolu zku-
sit,” říká lektorka, která se
na vás již velice těší.

Ostrov Madagaskar – více se o něm dozvíte na dubnové cestovatelské přednášce 
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Výstava Mirka Javůrka
bude! Odložena musela
být již dvakrát, ale letos to
doopravdy vyjde. S názvem
Ohře a podtitulem Old mas-
ter therapy – Terapie sta-
rými mistry je pro vás při-
pravena na březen. Jak sám
autor uvádí, jde o jeho sou-
kromou terapii díly starých
mistrů. Součástí cyklu jsou
nejen obrazy, ale také sochy
inspirované starým klasickým
malířstvím a sochařstvím. 
Miroslav Javůrek už v naší
městské galerii vystavoval.
Jeho alma mater je Akademie
výtvarných umění v Praze,
kde úspěšně absolvoval ateliér
klasické malířské techniky
u prof. Zdeňka Berana. Od té
doby se účastnil mnoha autor -
ských i skupinových výstav,
s jeho díly se můžete setkat
jak v Česku, tak i v zahraničí.
Mirek Javůrek se věnuje celé
škále uměleckých aktivit od
vlastní malby, prací v inte-
riérech, na nástropních mal-
bách, laminátových sochách,
až po odbornou práci pro film,

kde působí jako filmový malíř
a návrhář scén pro filmové
dekorace. Má za sebou napří-
klad výtvarnou výpravu pro

film o držiteli Nobelovy ceny
Robertu Kochovi nebo o Mar-
tinu Lutherovi. 
Vernisáž výstavy Ohře se

uskuteční v pátek 4. břez-
na v 17 hodin, všichni jste
srdečně zváni.

Miroslav Javůrek se inspiruje díly starých mistrů

Vyprodaný sál natěšených
diváků a v zákulisí herci
v předpremiérovém napětí
s jejich přáním, aby premiéra
divadelní hry Saturnin po
jejich dvouletém přerušova-
ném zkoušení dopadla co nej-
lépe. Tak by se dala popsat
atmosféra v kulturním centru
v pátek 11. února, kdy se pří-
znivci amatérského divadla
odkládané premiéry nakonec
přeci jen dočkali.
Legendární Jirotkův příběh
o muži, který je vždy a všude
připraven na vše, poskytl pří -
tomným divákům v režii Vác-

lava Poldy mnoho humorných
situací. Hlavní roli sluhy
Saturnina ztvárnil Miroslav
Nyklíček, jehož noblesní dia-
logy s tetou Kateřinou v podá-
ní Zdeňky Nyklíčkové nene-
chaly bez úsměvu jediného
diváka.
Přejeme členům divadelního
spolku Klas, aby jim nové kul-
turní centrum poskytlo pří-
jemné zázemí při zkoušení
dalších divadelních kusů, na
které se už teď těšíme. Závě-
rem nezbývá než připojit
jejich autentické pozvání:
„Přijďte zas, zdraví DS Klas.“

Saturnin přilákal mnoho
diváků do kulturního centra

Foto: DS Klas



V letošním roce se poprvé
zapojila i naše mateřská škola
do projektu Ptačí hodinka,
který je zaměřený na pomoc
ornitologům ČR se sčítáním
ptactva. To proběhlo v termínu
7.–9. ledna. Vpátek děti sčítaly
s pomocí svých učitelek
u krmítek na zahradě mateř-
ské školy a o víkendu pokra-
čovaly se svými rodinami.
Vyplněný formulář vrátily do
školy, aby paní učitelky mohly
sečíst výsledky a odeslat je
ornitologické společnosti. 
Na základě témat o ptáčcích
v zimě se děti celý týden
seznamovaly se zvyklostmi
přezimujících druhů našeho
ptactva, učily se je rozpozná-
vat a vybírat správné druhy
krmení. Díky sčítání měly
možnost zjistit důležitost
ochrany přírody a všeho, co
v ní žije.
Touto cestou chci poděkovat
všem paním učitelkám za pozi-
tivní přístup k novému projek-
tu. 

Mé velké díky patří i vám, milí
rodiče, kteří jste se nadchli pro
náš projekt a o víkendu jste
podpořili sčítání se svými dět-
mi.
Letos se nás, dobrovolníků,
zúčastnilo přes 30 tisíc. Věřím,
že příští rok nás bude ještě
více.

Kateřina Herinková
MŠ Klášterec nad Ohří ■
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Pro žáky 6. a 9. tříd jsme pro-
střednictvím projektu Šablony
II zorganizovali projektový den
na téma Jak se učit – paměť
a efektivní učení s trenérem
paměti Alešem Procházkou. 
Úvodní část seminářů byla
zaměřená na smysl učení.
Dále pak na růstové myšlení
a hledání vnitřní síly, pozor-
nost a krátkodobou paměť.
Žáci se seznámili s fungová-

ním mozku a paměti z hledis-
ka učení, co mozku škodí, co
mu pomáhá. Protože se každý
učíme trochu jinak, žáci si
zkusili udělat typologii učeb-
ního stylu a zjistili své vhodné
strategie učení. Vyzkoušeli si
také paměťové techniky spo-
jování příběhu, paměťových
háčků a využití strategií první-
ho písmene pro lepší zapama-
tování. V závěru semináře si

žáci nakreslili myšlenkovou
mapu k tématu učení a sezná-
mili se s pravidly efektivních
poznámek. 
Všechny třídy byly šikovné
a pozorné. Doufáme, že se jim
získané poznatky budou hodit
pro další studium. Děkujeme
Aleši Procházkovi za povedený
projektový den. 

Monika Bártová
ZŠ Školní ■

O tom, jak učení nemusí být vnímáno jen jako mučení

V neděli 9. ledna, druhý den po
oficiálním slavnostním otevření
nového kulturního centra, se
naše škola zhostila ne úplně leh-

kého úkolu – otestovat v plné
zátěži nové prostory a provést
jimi veřejnost a rodiče. Během
komponovaného nedělního

odpoledne naši žáci hráli, zpívali,
předváděli, tančili, vystavovali
ve všech možných pomyslných
i opravdových jevištích tohoto
stánku za silné divácké podpory.
Ta vydržela až do samotného
konce, až ke slavnostnímu
završení, kterým byl koncert
komorního uskupení Ladies´ tria
pod vedením Denisy Birošové,
smyčcového souboru Cantabile
strings pod vedením Evženie
Atamanové a zbrusu nového
zušáckého tělesa ZUŠKapely
pod vedením Jakuba Fischera
aPavla Hekela. Koncertem jsme
oslavili dlouho odkládanou osla-

vu 65. výročí založení umě-
leckého vzdělávání v našem
městě, založení naší školy.
Poděkování patří nejen našemu
zřizovateli a kulturnímu centru,
ale především našim žákům
a jejich učitelům za celou akci,
která je důkazem toho, že vést
děti k umělecké a tvůrčí činnosti
má smysl. Na naší webové
stránce zusklasterec.czv plá-
nu školního roku srdečně zveme
na naše další akce. Děkujeme
našim rodičům apřátelům. Vaše
ZUŠ.

Zora Breczková
ZUŠ ■

Klášterecká ZUŠka učí děti umělecky tvořit již 65 let

Děti z mateřské školy pomáhaly
ornitologům sčítat ptáčkyPřipomínáme termíny přijímacích 

zkoušek ke studiu na středních školách
Čas pokročil, o výběru
střední školy už mají žáci
základních škol zcela jistě
rozhodnuto. Teď už zbývá
jen dostavit se včas k přijí-
macím zkouškám, aby moh-
li ve svém vzdělávání ply-
nule pokračovat i ve školním
roce 2022/2023. 

Čtyřleté obory vzdělávání
1. termín: 12. dubna 
2. termín: 13. dubna

Šesti/osmiletá gymnázia
1. termín: 19. dubna
2. termín: 20. dubna

Jednotná přijímací zkouška
v náhradním termínu je
stanovena pro všechny uve-
dené obory vzdělání na dny:

1. termín: 10. května
2. termín: 11. května

Přihlášku ke studiu je tře-
ba odevzdat společně
s potvrzenou zdravotní způ-
sobilostí (je-li požadována)
na přihlášce pro daný obor

řediteli střední školy do
1. března. 

V listopadovém čísle jsme
vám naznačili, že žáci
základních škol se mohou 
ke svým vysněným cílům
vydat na společné cestě
s místním gymnáziem
a střední odbornou ško-
lou. Veškeré informace
potřebné k podání přihlášky 
a přijímacímu řízení na 
této škole naleznete na
www.gymkl.cz v sekci Pro
zájemce.



VZPOMÍNKA

Dne 24. úno-
ra uplynuly
4 roky od
smrti pana
Miroslava
Čermáka.

S láskou vzpomínají man-
želka Lenka, sestra Anička,
dcera Ivana, syn Mirek, sna-
cha Edyta a vnoučata Petr,
Michal a Mirek.

KLÁŠTERECKÉ NOVINY PRO RODINU2/2022 | strana 13

Dne 8. břez-
na to bu-
dou čtyři ro-
ky, co nás
navždy opu-
stila naše
dcera a mat-

ka, paní Pavlína Danihe-
lová, rozená Pravdová.
S láskou stále vzpomíná-
me – rodina.

Dne 5. úno-
ra uplynulo
již 5 let od
úmrtí pana
Vladimíra
Ječmínka.
23. března

by oslavil 70. narozeniny.
Stálou vzpomínku uchová-
vá rodina s vnoučaty.

Odešla tiše,
jako když
hvězda pa-
dá, zůstala
bolest, kte-
rá neuvadá.
Utichly kro-

ky, umlkl hlas, ale Tvůj
obraz, maminko, zůstává
v nás. Dne 16. února tomu
bylo 25 let, co nás opustila
naše drahá manželka,
maminka a babička paní
Aloisie Slávka Tomsová
S láskou a vděčností vzpo-
mínají manžel Jiří a děti Iva-
na, Aloisie Slávka, Jiří a Petr
s rodinami.

Český statistický úřad zveřej-
nil první výsledky ze Sčítání
lidu 2021 na tiskové konferen-
ci konané 13. ledna. Jedná se
o základní informace o oby-
vatelstvu a domech do úrov-
ně krajů, které bude ČSÚ
v příštích měsících dále
doplňovat do většího územní-
ho detailu.
Podle výsledků sčítání lidu žilo
k 27. březnu 2021 v ČR
10 524 167 obyvatel, což
bylo o 87,6 tisíc více proti
předchozímu sčítání v roce

2011. Jejich průměrný věk byl
42,7 let, přičemž o něco vyšší
byl u žen (44,1 let) než u mužů
(41,2 let). Od předchozího sčí-
tání v roce 2011 zestárli muži
i ženy v průměru o 1,7 let.
Oproti minulému sčítání vzro-
stl počet osob s vyššími stupni
vzdělání. Ve srovnání s rokem
2011 přibylo téměř 195 tisíc
domů.
Téměř polovina obyvatel
(48,2 %) žila ve čtyřech kra-
jích – v hlavním městě Praze,
kraji Středočeském, Jihomo-

ravském a Moravskoslezském.
Hlavní město Praha se od
ostatních krajů odlišuje nej-
nižším průměrným věkem
41,4 let, nejnižším podílem
obyvatel s českým státním
občanstvím (86,1 %) a nej-
vyšším podílem vysokoškolsky
vzdělaných osob (33,7 %).
Cizinců žilo k 27. březnu 2021
v České republice 490,4 tisíc
a představovali tak 4,7 % oby-
vatel. Mezi nimi byly v populaci
zastoupeny nejvyšším podí-
lem osoby se státním občan-
stvím Ukrajiny (1,4 %), Slo-
venska (0,9 %) a Vietnamu
(0,5 %).
Spolu s Karlovarským krajem
se Ústecký kraj řadí ke kra-
jům s nejnižším podílem vyso-
koškoláků a věřících hlásících
se k církvi nebo náboženské
společnosti a nejvyšším podí-
lem rozvedených a bez nábo-
ženské víry. 
Jednalo se o historicky první
online sčítání lidu v naší 
historii, kdy plných 85 % 
obyvatel se sečetlo elektronic-
ky. ČSÚ v maximální míře
využil data z registrů státní
správy, aby občany zatížil 
co nejméně. Veškeré aktuální
informace o výsledcích Sčí-
tání 2021 včetně tabulek 
a kartogramů najdete na
webu www.scitani.cz.
Jaký byl vývoj počtu obyva-
tel Klášterce nad Ohří a jejich
průměrného věku od roku
2011, najdete v níže uvede-

Zaměřeno na první výsledky ze Sčítání lidu
2021 a obyvatele Klášterce nad Ohří

Jak jsme vás již informovali
v lednovém vydání, prvními
kláštereckými miminky jsou
František Kratochvíl a Milan
Žmolík.
Rodiče obou miminek přivítal
na radnici 25. ledna starosta
Štefan Drozd a matrikářka
Jana Handlová, aby jim předali
užitečné dárky. Prvním občán-
kem našeho města se zprvu
jevil Milánek, ale jen do chvíle,
než než se k paní matrikářce
dostala informace o narození
Františka. Jeho rodiče, Karo-
lína a František Kratochvílovi,
kteří už mají doma dvojčátka
ve školním věku, dostali věcné

dárky v hodnotě 4.000 Kč. Ani
Milánek však nepřišel zkrátka.
Jeho maminka Tereza Grego-
rová a tatínek Milan Žmolík
obdrželi dárkové poukazy
v celkové hodnotě 2.000 Kč,

za které budou moci Milánkovi
vybrat dárky dle jejich vkusu
a potřeb.
Oběma rodinám přejeme pev-
né zdraví, hodně štěstí a rodin-
né pohody.

Vítáme první letošní občánky

ných grafech. Průměrný věk od
roku 2011 nepřetržitě roste,
což kopíruje celorepublikový
trend.

Zdroj: 
Český statistický úřad ■



Kryštof Fictum byl vzdělaný
šlechtic a dobrý hospodář.
Kolem roku 1572 studoval
v Lipsku. Později se stal čle-
nem poselstva císařského
vyslance do Cařihradu. Sku-
pina vyrazila z Vídně 10. lis-
topadu 1577 na lodích po
Dunaji. Za Komárnem byli se
všemi poctami uvítáni na
tureckém území a pokračovali
v cestě na jih. Sultán Murad
III. poselstvo přijal dne
19. ledna 1578.
V Cařihradě se spřátelil s Vác-
lavem Budovcem z Budova.
Kryštof Fictum s přítelem brzy
putovali dále do Svaté země. 
Jak velice jsem toužil proces-
tovat Asii, nikdo neví lépe než
Ty, s nímž jsem v Cařihradu
vedl předlouhé hovory o důvo-
dech této cesty. A nyní, pro-
tože jsem dosáhl, čeho jsem
chtěl – myslím, že nemáš
nikoho jiného, komu by se
cesta líbila jako tobě samot-
nému (vždyť v přízni ke mně
si s nikým nezadáš). Nic se
pak nepřihodilo šťastnějšího,
nic více žádoucího než tato
naše cesta!
Se sultánovým dovolením
odpluli v polovině dubna 1578
na Krétu a odtud pak do Ale-
xandrie v Egyptě.
Vskutku jsme vyrazili na při-
pravené lodi z Kréty do Egyp-
ta. Na této plavbě bylo nej-
hezčí to, že byla nenadálá
a naskytla se mimo očekává-

ní. Nebáli jsme se pirátských
útoků, protože se v té části
moře nepřicházejí. A obchod-
níci nám radili a pomáhali, jak
jen mohli.
Fictum se zajímal o paměti-
hodnosti, především pyrami-
dy, zaujaly ho mumie a jejich
popis vyjadřuje jeho racionál-
ní uvažování.
Vskutku jsme se s tím rychleji
dostali do Memfidy (dnešní
Káhira, pozn. red.), neboť se
ono místo zdálo bezpečnější
než Alexandrie a neleží daleko
od Rudého moře, jež jsme si
přáli spatřit. A tak jsme zde
setrvali sedmnáct dní, které
jsme věnovali zčásti pyrami-
dám, jež mají jedinečnou veli-
kost a nejsou dílem lidské
ruky, a zčásti mumiím, o nichž
se u nás mnoho vykládá,
a většinou výmysly. Mumie
totiž prý bývají považovány
za těla cestovatelů, které
zasypal písek pohnutý nára-
zem větrů. To však není prav-
děpodobné. Objevují se totiž
děti, jež obvykle necestují.
Navíc těla, která lze spatřit
hezky zavinutá vonnými plát-

ny a pohřbená v uměle vytvo-
řených jeskyních i s jejich
božstvy, nejsou jednoho
pohlaví. Tato božstva snad
věnovali nešťastní přátelé
zemřelým, aby i ve smrti měli
ochránce, jejichž pomoci uží-
vali za života. Svědčí to však
přátelům samotným, nejsou
totiž k tomu ustaveni.
Dalším cílem jeho putování byl
Sinajský poloostrov, kde křes-
ťanští cestovatelé navštěvo-
vali klášter svaté Kateřiny
a horu Sinaj.
Do přímořského městečka
Suez jsme dorazili 22. června
na třech tisících velbloudech,
kteří všichni kráčeli naloženi
dílem zásobami, dílem dře-
vem. Náklad již očekávaly
vojenské posádky sousedící
s Indy – vskutku byl odnesen
k trojveslicím, které se vypra-
vují do boje proti ostrovu
Ormus. Odjeli jsme odtud
proto sami hned další noc.
Cesta nebyla ani tak dlouhá
jako nebezpečná a plná pře-
kážek.
Pod horou Sinaj našli křesťan-
ští poutníci útočiště v klášteře
svaté Kateřiny, který stojí na
severním úpatí Mojžíšovy hory
v místě, kde podle Bible spatřil
Mojžíš hořící keř. V 8. století
získali sinajští mniši ostatky
svaté Kateřiny a podle této
světice byl klášter nazván.
28. dne téhož měsíce jsme
přijeli k hoře Sinaj, jejíž

tajemství zabrala pět dní, a při
návratu jsme se již mnoho
nezdržovali, protože si to
vyžádal stav našich zásob.
Hlad totiž tišil sušený chléb
a nápoj nám pak poskytovaly
sirné vody. Tu bídu umocňoval
silný sluneční žár a písek, jenž
plnil oči, když zadul vítr. Síla
horka byla taková, že když
nevál žádný vánek, stěží jsme
snesli stoupnout na zem.
Z Egypta putoval do Jeruza-
léma a svůj pobyt tam popsal
jednou lakonickou větou
„Spatřil jsem tedy v Jeruzalé-
mě, co stálo za vidění.“ Co stá-
lo za vidění? Křesťanský pout-
ník jistě toužil spatřit místa
spojená s působením Ježíše
Krista. Jistě chtěl spatřit Gol-
gotu a Boží hrob. Poutníci také
navštěvovali horu Olivetskou,
na jejímž úpatí se nachází
Getsemanská zahrada, kam
podle evangelií chodíval Ježíš
Kristus a kde byl zajat večer
před svým ukřižováním.
Z Jeruzaléma pokračoval do
Damašku a pak do Aleppa,
kde 12. září roku 1579 napsal
tento dopis.
Dorazil do Aleppa, kde nyní
dlím a očekávám vás, abych
věděl, když se něco děje ve
vlasti. Jde totiž zvěst, že sem
přijedete s tureckým císařem.
Ale protože je obojí nejisté,
odeberu se v těchto dnech do
Tripole. Pomýšlím na Maltu
a nemám špatné vyhlídky.
Zda dosáhnu toho, co chci,
nás poučí čas a já Ti napíši.
Ale slibuji Ti, jak mohu nejví-
ce: kdybys něco podnikl,
nebudu nijak překážet Tvému
úsilí. Znovu a znovu buď
zdráv!
Po návratu do Čech se věnoval
zvelebování svého sídla
v Klášterci nad Ohří a původní
tvrz přebudoval na uzavřený
čtyřkřídlý zámek ozdobený
sgrafity. Kryštof Fictum se
věnoval i politice, stal se císař-
ským radou, za stavovského
povstání byl jedním z třiceti
direktorů a ještě před poráž-
kou povstání zemřel. Jeho
památka byla po Bílé Hoře
prokleta a v roce 1621 byl
posmrtně odsouzen ke ztrátě
všeho jmění. 

David Kodytek ■
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Kryštof Fictum, majitel kláštereckého panství,
o své cestě do Egypta a Svaté země
V Klášterci žila spousta zajímavých osobností a jednou
z nich byl i majitel kláštereckého panství Kryštof Fic-
tum. Trochu náhodou jsem narazil na jeho jméno spo-
jené s vykonáním cesty do Egypta a Svaté země. Tak
jsem hledal na internetu dál a sehnal jsem i knihu Mezi
houfy lotrův se pustiti… o českých cestovatelích
15.–17. století, která obsahuje dopis, jenž napsal Kryš-
tof svému příteli…
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V sobotu 5. února otevřela
poprvé své dveře veřejnosti
Astronomicko-přírodovědná
observatoř v Kadani. Během
prvního dne se přišlo podívat
několik desítek až stovek hos-
tů, kteří si prohlédli místní pro-
story. Záměrně zmiňujeme
prostory, protože tu jde o víc
než jen o kopule. Observatoř
totiž kromě astronomie nabízí
mnohem širší spektrum aktivit
týkajících se přírodních věd
a vzhledem k její návaznosti
na DDM Šuplík a kadaňské
gymnázium s ní souvisí i rea-
lizace zájmových kroužků
(např. robotiky, řemesel nebo
3D tisku).
Na začátku, tedy před sedmi
lety, strhl původce myšlenky,
Pavel Pintr, skupinku nadšen-

ců, kteří se zamilovali do nápa-
du vybudovat v našem regionu
observatoř se vzdělávacím
centrem. Díky městu Kadaň,
Ústeckému kraji, Gymnáziu

Kadaň a několika vstřícným
sponzorům se nakonec poda-
řilo tuto ideu zrealizovat,
během loňského roku postavit
a letos zprovoznit observatoř,
která již v celé své kráse shlíží
na město Kadaň z Prostředního
vrchu.
Základním smyslem observa-
toře jsou pravidelná astrono-
mická pozorování, která se
budou pro veřejnost konat mini-
málně jednou za 14 dní, vždy
vpátek asobotu, a to sohledem
na aktuální počasí amomentální
astronomické jevy. Kromě
pohledu vzhůru ke hvězdám
dostanou návštěvníci možnost
se účastnit odborných předná-
šek, besed a podobných typů
akcí naskrz dalšími příbuznými
obory, jakými jsou např. meteo-
rologie aenvironmentální vědy. 

Kromě veřejnosti bude obser-
vatoř sloužit také výzkumným
účelům – především pak astro-
fyzikálnímu výzkumu exopla-
net a meteorologickým pozo-
rováním bouřek v rámci
oficiální databáze.
Aby vám žádné novinky
z observatoře neunikly, dopo-
ručujeme sledovat webové
(tk.gymka.cz) či facebookové
stránky (facebook.com/obser-
vatorKadan), kde již nyní
najdete pár zajímavých infor-
mací a videí.

Adriana Šindelářová
Foto: Jiří Hub ■

Vzhůru ke hvězdám z kadaňské observatoře

Víte, že existuje Klub sběratelů
pexes? Že se každý rok koná
mistrovství ČR v hraní této hry
a že první pexeso vyšlo v roce
1965 a vymyslel jej Zdeněk
Princ?

V turistickém informačním
centru máme dvě pexesové
novinky.
V obou případech se jedná

o sběratelskou záležitost. Jed-
ná se o pexeso Hrady a zámky

ČR, které je obohaceno infor-
macemi ke každé kartičce,
stačí jen sejmout QR kód
a zjistíte, jak se hrady a zámky
jmenují a co při jejich návště-
vě můžete absolvovat. Pexeso

zakoupíte v infocentru za
30 Kč. 
Dále zde přibyly 2 motivy
pexesa na pohledech, které je
již dnes pexesem s největším
počtem dílků v ČR a vydavatel
připravuje zapsání do České
knihy rekordů. Zatím bylo v ČR
vydáno 136 těchto pohlednic
pod názvem Krásy Česka. Kde
všude najdete tyto pohledy,
zjistíte na webové stránce
pohlednicespexesem.cz.
Kromě dvou zmíněných novi-
nek si můžete v infocentru
i nadále zdarma vyzvednout
pexeso pro ty nejmenší. Jedná
se o pexeso s fotografiemi
z dobrodružného příběhu
o pejskovi Alíkovi. Šikovné děti
si mohou kartičky schovat do
krabičky, kterou si sami
vystřihnou a sestaví.

Informační centrum nabízí nová pexesa

U příležitosti otevření
kadaňské observatoře
napsal Martin Šíl game-
book pod názvem Jakub
a hvězdy. Ilustroval ho
Filip Křivda a zcela určitě
bude zajímavým čtením
pro všechny příznivce
astronomie.
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Díky příspěvku ve výši
16 tisíc Kč od Nadačního fondu
Tesco mohla nezisková orga-
nizace Naděje realizovat
v uplynulých měsících v Kláš-
terci nad Ohří projekt na pod-
poru seniorů ve finanční tísni,
kterým měsíčně zbývá na
útratu pouze 1.000 až
1.500 Kč.
V průběhu projektu dostalo
podporu až 27 klientů Terén-
ního programu Naděje náku-
pem kvalitních a čerstvých
potravin.
Cílená potravinová pomoc
konkrétním seniorům ve
finanční tísni se ukázala podle
předpokladů jako velmi účin-
ná a okamžitá forma podpory.
Klienti Naděje mohli navíc

ušetřené peníze za potraviny
použít na jiné nezbytné výda-
je, na něž před projektem
neměli prostředky. Jednalo se
například o nákup brýlí a léků,
úhrada poplatků za hospitali-
zaci nebo plnění finančního
závazku. 
Terénní program organizace
Naděje pomáhá osobám
v nepříznivé situaci při návra-
tu do běžného způsobu života.
Službu lze kontaktovat na
telefonu 775 889 632 nebo
navštívit její pracovníky na
adrese Chomutovská 206.
Pomoc je poskytována ve
všední dny v době od 7 do
15.30 hodin.

Richard Brejša
Naděje ■

Naděje podpořila seniory ve finanční tísni

Spolek Světlo Kadaň z.s. je
nestátní neziskovou organiza-
cí, která působí v našem
regionu více než 20 let. V Kláš-
terci nad Ohří poskytujeme
služby Poradny Světlo a naší
cílovou skupinou jsou osoby
s látkovou i nelátkovou závi-
slostí, rodinní příslušníci a oso-
by blízké. 
Posláním našich služeb je
motivovat osoby k takovým
činnostem, které nevedou
k dlouhodobému setrvání
nebo prohlubování nepříznivé
sociální situace. Cílem je sni-
žování zdravotních i sociálních
rizik spojených se závislo-
stním chováním na drogách,
alkoholu, gamblingu a dalších.
Pracujeme s klienty na regu-
laci užívání a abstinenci.
Sociální služby poskytujeme
i klientům, kteří nechtějí absti-
novat, a pomáháme jim řešit
další důležité věci, jako např.
zajištění dávek sociálního
zabezpečení, získání občan-
ského průkazu, zaměstnání,
bydlení apod. 
Již šestým rokem nabízíme
občanům Klášterce a okolí
naše služby a také podpůrnou
skupinu na udržení abstinen-
ce. Služby Poradny jsou níz-
koprahové, to znamená, že
službu poskytujeme tak, aby
byla pro každého maximálně
dostupná a zdarma. Naše služ-
by může využít kdokoliv z cílo-
vé skupiny od 15 let věku, a to

se zachováním mlčenlivosti
i anonymity ze strany pracov-
níků. Pracovnice služeb se
v oblasti adiktologických
témat pravidelně vzdělávají

a prohlubují své odborné zna-
losti. Poskytujeme individuální
i skupinové poradenství, kri-
zovou intervenci, informační
servis a další služby zdarma.

Pro naše klienty můžeme
zprostředkovat psychologické
a terapeutické služby.
Poradnu Světlo v Klášterci nad
Ohří navštívilo loni 81 osob.
Kontaktovali nás více než
395krát. Někteří jednorázově,
jiní opakovaně. Odborných
poradenských služeb jsme
poskytli 269 během 420 inter-
vencí. Během loňského roku
jsme zprostředkovali 7 klien-
tům pobytovou léčbu, z nichž
6 nastoupilo a dokončilo, nebo
pokračují úspěšně v léčbě.
Pokud máte vy nebo někdo
blízký problém se závislostí,
neváhejte se na nás obrátit.
Málokdy se problém vyřeší
sám. Očekávat můžete lidský,
ale i odborný přístup pracov-
nice. 
Kontaktovat nás můžete na
telefonu 725 985 504, 
e-mailem: poradnakl.svet-
lozs@seznam.cz, na Faceboo-
ku: Poradna světlo. Kon-
taktní formulář najdete na
www.svetlokadanzs.cz na
úvodní stránce pod záložkou
Potřebujete poradit v oblasti
závislosti?
Služby Poradny v Klášterci nad
Ohří poskytujeme diskrétně
v objektu firmy Petr Horský,
v areálu bývalého Korku na
adrese Nádražní 217. Máme
pobočky v Kadani, Chomutově
a Karlových Varech.

Eva Potůčková
Poradna Světlo ■

S čím vám pomohou v Poradně Světlo



KLÁŠTERECKÉ NOVINY SPORT2/2022 | strana 17

VEŘEJNÉ BRUSLENÍ

01. 03. (Út) 17:00–18:00
06. 03. (Ne) 15:30–16:30
08. 03. (Út) 17:00–18:00
13. 03. (Ne) 15:30–16:30
15. 03. (Út) 17:00–18:00
20. 03. (Ne) 15:30–16:30
22. 03. (Út) 17:00–18:00
27. 03. (Ne) 15:30–16:30
29. 03. (Út) 17:00–18:00 

Svou olympijskou premiéru
absolvoval český reprezentant
ze sportovního klubu SK saně
Klášterec. Třiadvacetiletý
Michael Lejsek z Klášterce nad
Ohří obsadil na XXIV. zimních
olympijských hrách v Pekingu
30. místo. Necelé čtyři vteřiny
ho dělily od postupu do finá-
lové jízdy pro dvacet nejrych-
lejších. Skvěle si vedl Michael
Lejsek v týmové štafetě. Kvar-
teto českých reprezentantů se
dostalo do TOP finálové desít-
ky.

„Tréninky mi vycházely velice
dobře, byl jsem spokojený se
všemi jízdami. Starty sice
nebyly perfektní, ale byly rov-
ně. A bohužel, přišel závod,
první jízda, totální stres, jeli-
kož tohle je můj první olym-
pijský závod. Úplně jsem
vyhořel. Zazmatkoval jsem na
první jízdě, nepovedl se mi
start, narazil jsem do bariéry,“
řekl Lejsek v rozhovoru pro
Českou televizi. „V závodě
byly úplně jiné podmínky, byla
větší zima, led byl tvrdší

a nebyl jsem na to připraven,
bohužel, dělal jsem spoustu
chyb. Chtěl jsem si to vylepšit
druhou jízdou, ale nevím, co
se stalo, opět jsem vyhořel na
startu a dolů už to tak nějak
šlo. Velice mě to mrzí,“ dodal
český reprezentant.
Luboš Jíra starší, předseda
kláštereckého klubu a bývalý
československý reprezentant,
uvedl: „Doufám, že bude
Michael pokračovat a připra-
vovat se na další olympiádu,
která se uskuteční za 4 roky

v italském Miláně a v Cortině
d'Ampezzo.“ 
Město Klášterec nad Ohří
Michaelovi gratuluje k účasti
na olympijských hrách
a děkuje za reprezentaci. Už
jen kvalifikace na olympijské
hry je obrovský úspěch.
Michael Lejsek je navíc
30. nejlepší sáňkař světa a my
věříme, že mu budeme moci
nadále držet palce nejen
při republikových a světových
mistrovstvích, ale i na zimní
olympiádě za 4 roky.

Michael Lejsek mezi třicítkou nejlepších
sáňkařů světa, ve štafetě skončil desátý

Jestli někdo obzvláště nemá
rád zimu, pak to jsou fotba-
listé. Přístup na přírodní tráv-
níky je přísně omezen, ven-
kovní tréninky pak probíhají
často za nepříznivého počasí,
pokud je ho možné vůbec kvů-
li přívalům sněhu nebo silné-
mu mrazu uspořádat. Výjim-
kou nejsou ani fotbalisté
Klášterce nad Ohří.

Dospělí
A-tým využívá pro přípravu na
jarní část hlavně terény kolem
města, které slouží pro delší
výběhy. Kratší úseky poté
absolvují na atletickém oválu,
závěry tréninků si pak fotbál-
kem na kurtech pod umělým
osvětlením. Herní část zajiš-
ťuje zimní turnaj konaný na
umělé trávě v Ostrově, který
pořádá tamní domácí fotbalo-
vý klub. Soupeři našeho klubu
jsou celky z Karlovarského
kraje. V prvním utkání Kláš-

terec porazil Lokomotivu Kar-
lovy Vary, druhé utkání proti
Olympii Hroznětín skončilo
3:3 a třetí duel pak zvládla
lépe domácí rezerva Ostrova
v poměru 4:2. FK Klášterec
ještě odehraje dva duely, ve
kterém změří síly s Novou Rolí
a Vintířovem. Vstup do nároč-
ného soutěžního jara v 1. A tří-
dě je pak na programu
12. března proti Černovicím.
Pravidelně se také schází
výběr prozatím fungující pod

názvem B-tým, který je slo-
žen z hráčů, kteří dříve v mlá-
deži FK Klášterec působili
a z různých důvodů fotbal del-
ší (nebo i kratší) čas nehráli.

Mládež
Od začátku ledna absolvují
tvrdou dřinu také mládežnické
celky. Stejně jako A-tým také
oni se připravují v domácích
podmínkách, útočiště našly
převážně v tělocvičně zimního
stadionu a také pod umělým
osvětlením volejbalových kur-
tů. Dorostenci mají zatím na
programu dvě přípravná utká-
ní proti Béčku Klášterce a proti
Klášterecké Jeseni, přípravky
pak absolvují zimní turnaj
v Málkově. Chvályhodnou
iniciativu prokazuje mládež FK
Klášterec v mimotréninkových
aktivitách, kdy téměř každou
volnou chvíli využívá nově
vystavěná hřiště mezi ulicemi
Lesní a Pionýrů.

FK Klášterec celoročně přijímá
do svých řad mladé fotbalisty
jakéhokoliv věku. Důležité
kontakty najdete na webo-
vých stránkách klubu fkklas-
terec.cz, případně můžete
jako kontakt využít klubový
účet na sociálních sítích Face-
book nebo Instagram. Klub se
těší na všechny nové zájemce
o nejhranější sport naší pla-
nety.

Petr Klimčák
FK Klášterec nad Ohří ■

Fotbalisté absolvují náročnou zimní přípravu
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Přes všechny nástrahy a opa-
tření jsme v neděli 16. ledna
vyrazili na lyžařský kurz do
rakouského Lienz. Ubytováni
jsme byli v krásném penzionu
Gasslerhof, který nám nabídl

prostorné pokoje a výborné
jídlo formou polopenze.
V pondělí ráno jsme poprvé
vyrazili na lyžařské svahy
krásného a téměř liduprázd-
ného střediska Sillian s dosta-

tečným množstvím kvalitních
tratí všech obtížností. Celý
týden nám přálo slunečné
počasí.  
Žáci se během čtyř lyžařských
dní zdokonalovali v lyžařské

a snowboardové technice pod
vedením zkušených instrukto-
rů a jejich dovednosti se
během kurzu neustále zlepšo-
valy. Na konci týdne sjížděli
všichni žáci bez větších prob-
lémů v plynulých obloucích
svahy všech obtížností. Doufej-
me, že budou v lyžování
a snowboardingu pokračovat
i na svazích v České republice.  
Děkujeme všem učitelům,
instruktorům a žákům za pří-
jemně strávený týden na
horách. 

Vojtěch Živnůstka
GSOŠ ■

Vyrazili jsme do Rakouska na lyžák – užil si ho každý žák

Ve dnech 31. ledna – 3. úno-
ra jsme s několika žáky
8. a 9. tříd vyjeli lyžovat do
skiareálu Alšovka, kde se
během těchto pár dní i úplní
začátečníci naučili ovládat
lyže a ve vší parádě sjíždět
kopec. Rozděleni jsme byli
na začátečníky a pokročilé,
takže každá skupinka měla
jiný program dle dovedností.
Po každé správné dopolední
lyžovačce jsme si odpočinuli
u teplé polévky, čímž jsme
načerpali další síly na odpo-

lední pokračování. Veliké
díky patří paní učitelce Lucii
Engelové, která si vzala na
starost začátečníky a trpělivě
s nimi pracovala. Druhé
poděkování patří paní asis-
tentce Jitce Dvořákové, která
nám vždy pomohla tam, kde
bylo třeba a na vše perfektně
dohlédla. Věřím, že se žákům
celý kurz líbil a odvezli si
z něj pěkné, a třeba i vtipné
vzpomínky. 

Václav Homolka
ZŠ Školní ■

Lyžařský kurz na Alšovce vyškolil děti na sjezdovce

Lyžařská sezóna je v plném
proudu a naše škola má za
sebou dva lyžařské kurzy.
Toho prvního, určeného pro
4. a 5. ročníky, se zúčastnilo
29 nadšených žáků. Sněhu si
užívali ve dnech 15.–21. ledna
ve skiareálu U Čápa v Přícho-
vicích na pomezí Jizerských
hor a Krkonoš. Náplní kurzu
byl výcvik na sjezdových
lyžích, snowboardu a běž-
kách. Vyvrcholením týdenní-
ho pobytu na horách byl
závod ve slalomu a den poté
v biatlonu. Žáci si tak v obou

soutěžích mohli ověřit své
schopnosti a dovednosti. 
Na druhý lyžařský kurz
uskutečněný v termínu
6.–11. února se vydalo
47 žáků 6.–9. tříd. Ubytová-
ní měli zajištěné ve Svobodě
nad Úpou a středisko Černá
hora bylo místem, kde se
mohli radovat z lyžování
a pobytu na čerstvém vzdu-

chu. Jednodenní odpočinek
od lyžování využili k návště-
vě aquaparku ve Špindlero-
vě Mlýně, což bylo pro
všechny příjemným zpestře-
ním.
Oba kurzy se vydařily a ke
spokojenosti všech se obešly
bez úrazů.

Petra Žihlová
ZŠ Krátká ■

Jizerské hory a Krkonoše si užily oba stupně ZŠ Krátká
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Koupím LP gramofonové desky, i sbírku, přijedu.
Tel.: 721 442 860

Pronájem bytů v Klášterci nad Ohří
– garsoniéra, 2+1, 3+1. Dlouhodobá nájemní smlouva.

Kontakt: 777 818 144.

Vyklízení domů, bytů, chat.
Tel.: 601 521 459. MOBILNÍ PEDIKÚRA

V Klášterci nad Ohří a okolí
nabízíme mobilní pedikúru
v pohodlí vašeho domova.

Neváhejte zavolat: 
730 689 423.

MĚSTO KLÁŠTEREC NAD OHŘÍ
nabízí k pronájmu byt

Jedná se o bytovou jednotku č. 14 v ulici J. Á. Komenského
461 o výměře 47,50 m2 nacházející se v nástavbě domu.
Minimální výše nabídkové ceny činí 2.850 Kč/měsíc
(nájemné).
Kauce ve výši 10.000 Kč je splatná jednorázově před
podpisem smlouvy.
Byt si můžete prohlédnout ve dnech 23. února a 7. března
v 15.30 hodin, případně po telefonické dohodě na tel.:
606 625 670.

Žádosti o přidělení bytu nebo nabídky na výši měsíč-
ního nájemného podávejte do 18. března do 12 hodin:
S osobně – v budově Městského úřadu, 3. patro, kancelář

č. 312
S poštou – v uzavřené neporušené obálce, zřetelně ozna-

čené: „NEOTVÍRAT – nabídka měsíčního nájemného za
bytovou jednotku č. 14, J. Á. Komenského 461, Klášterec
nad Ohří“

S datovou schránkou – ID datové schránky: 6dqbymc
Žádost o pronájem bytu najdete na webu města v sekci
Dokumenty-Formuláře-Prodej, pronájem, koupě.
Město Klášterec nad Ohří si vyhrazuje právo nevybrat
žádného ze zájemců.

Bližší informace získáte na odboru správy majetku a bytového fondu (Pavlína Hloušková, tel.: 606 625 670), na úřední
desce a pomocí QR kódu.

Ceník inzerce 
v Kláštereckých novinách 
najdete na www.klasterec.cz

V salónku radnice (náměstí Dr. E. Beneše 85, Klášterec nad Ohří) bude 16. března a 23. března od 13 do 16.30 hodin
možno odevzdat daňové přiznání. Na místě budou přítomny pracovnice Finančního úřadu Kadaň.
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